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Rites of passagein the Algerian folk tale:
The case of the bird which sings and hiswing replying to him

Abstract

This article deals with the rites of passage in the Algerian folk tales as presented by
anthropological studies. In this research, we are going to focus on the rituals of birth, death,
wedding, transition from one stage of life to another one. In effect, the rites of transition isthe
threshold to be exceeded for the individual who wants to move from social, political, or even
religious rank to another higher rank. The function of ritual is to solve problems, internal or
external pressures whether for individuals or groups of people. Thisis what we are going to
reveal in thetale of "The Snging Bird".

Key words: Folk tale, rite of passage, anthropology, birth and death, age group.

Lesrites de passage dans les contes populaires algériens :
Lecasdel'oiseau qui chante et son aile qui lui répond

Résumeé

Cet article traite la notion des rituels de passage dans le conte populaire algérien tel qu’il est
présenté par les études anthropologiques. De ce fait, cette recherche porte sur les rituels de
la naissance et de la mort, et ceux du mariage et de la transition d’'un groupe d’age a un
autre. Ce rituel de passage est un seuil a dépasser pour I'individu qui veut se déplacer d’une
position sociale, politique ou religieuse...etc. vers une autre, généralement plus élevée. Ces
rituels ont une fonction de réconciliation et de résolution des problémes et tensions internes
ou externes que ce soit pour les individus ou les groupes. Ce faisant,-nous allons essayer de
cerner cerituel dans le conte populaire: I’oiseau chanteur.

Mots-clés: Conte populaire, rite de passage, anthropologie, naissance, mort, groupe d’age.
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